



QK2255391

ISSN 1672-4089  
CN 12-1354 / D

JOURNAL OF TIANJIN INSTITUTE OF SOCIALISM

# 天津市社会主义学院

第1期

2023

■ 总第79期 ■

# 目 录

## | 学习宣传贯彻党的二十大精神 |

- |                                    |         |    |
|------------------------------------|---------|----|
| 中国共产党坚持人民至上经验的历史演进、核心要义和价值意蕴 ..... | 陈 跃 谭林莉 | 5  |
| 中国式现代化道路探索的三重特性 .....              | 陈东炜     | 11 |
| 中国式现代化探索的历史进程 .....                | 赵岐山     | 16 |

## | 统战理论与实践 |

- |                         |                   |    |
|-------------------------|-------------------|----|
| 运用统战工作艺术做好新时代统战工作 ..... | 王铁林               | 20 |
| 新时代高校党外知识分子工作模式探索 ..... | 王 翯               | 24 |
| 网络人士统战工作实践创新基地建设研究      |                   |    |
| ——以天津市“蒲公英”基地为例 .....   | 中共天津市河西区社会主义学院课题组 | 29 |
| 融合发展背景下两岸基层社区交流研究 ..... | 张安冬               | 34 |

| 政党制度理论研究 |

- 民主党派做好社会服务工作的创新路径 ..... 马 彦 38  
坚持发展完善民建密切联系经济界特色优势提高履职效能 ..... 贾瑞辉 42  
伟大建党精神对铸牢中华民族共同体意识的启示 ..... 康家玮 47

| 理论研究综述 |

- 2022年统一战线理论研究综述 ..... 戴 全 52  
2022年中国新型政党制度研究综述 ..... 李 霏 59

**本刊声明**

为适应我国信息化建设,扩大本刊及作者知识信息交流渠道,本刊已被CNKI中国期刊全文数据库、万方数据——数字化期刊群、中文科技期刊数据库收录,其作者文章著作权使用费与本刊稿酬一次性给付。如作者不同意文章被收录,请在来稿时向本刊声明,本刊将做适当处理。

**Main Contents**

- 05 The Historical Evolution, Core Meaning and Value Implication of the CPC's Experience of Upholding the People First CHEN Yue TAN Linli
- 11 Triple Characteristics of Chinese Path to Modernization CHEN Dongwei
- 16 The Historical Process of Chinese Path to Modernization ZHAO Qishan
- 20 Using the Art of United Front Work to Do a Good Job in United Front in the New Era WANG Tielin
- 24 Exploration on the Work Mode of Non-CPC Intellectuals in Colleges and Universities in the New Era WANG Hao
- 29 Research on the Construction of Practice and Innovation Bases for United Front Work of Internet People  
——Taking “Pugongying” Base in Tianjin as an Example Research Team of Tianjin Hexi Institute of Socialism
- 34 Research on Cross–Strait Grassroots Community Communication under the Background of Integrated Development ZHANG Andong
- 38 Innovative Path of Democratic Parties to Do A Good Job in Social Service MA Yan
- 42 Persist in developing and perfecting China National Democratic Construction Association's advantage in keeping close contact with economic circles and improve performance JIA Ruihui
- 47 Enlightenment of the Founding Spirit of the CPC on Fostering a Strong Sense of Community for the Chinese Nation KANG Jiawei
- 52 Literature Review on the Theoretical Researches on United Front in 2022 Dai Quan
- 59 Literature Review on China's New Political Party System in 2022 LI Wen

天津市社会主义学院

# 学报

ISSN 1672-4089

A standard linear barcode is positioned vertically. To its right is a smaller, secondary barcode.

9 771672 408234

03>

出版日期：2023.3.20  
国内定价：15.00元